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ZSSS vztraja pri zahtevah na področju pokojninske in zdravstvene zakonodaje 

Pogačar o pokojninskih spremembah: 
Spreminjanje bo postopno 
Ljubljana - Direktor direktorata za delovna razmerja in pravice iz dela Peter Pogačar je glede rešitev pokojninskega sistema zagotovil, 

da bodo prehodna obdobja dovolj dolga. 

 
"Nič drastičnega se ne bo spremenilo čez noč. Nobena panika ni potrebna," je zagotovil. Pogačar je v razpravi z naslovom Izzivi starajoče 

družbe dejal, da naj bi do sprememb prišlo s čim širšim soglasjem v družbi. "Našli naj bi čim širši družbeni konsenz," je poudaril. 

Finančna vzdržnost tudi za nove upokojence po letu 2020 
 

Po njegovih besedah je v izhodiščih za razpravo, ki jih bodo javnosti predstavili na novinarski konferenci v petek, med cilji navedena 

dolgoročna finančna vzdržnost pokojninskega sistema. "Treba je zagotoviti vzdržnost sistema tudi za generacije, ki se bodo upokojevale 

po letu 2020," je dejal. Med možnimi ukrepi za dosego tega cilja naj bi bili sprememba sistema valorizacije pokojnin in vzpostavitev 

rezervnega demografskega sklada. 

Vzpostavitev učinkovitega dodatnega pokojninskega zavarovanja 
 
Z namenom, da bi bile pokojnine dostojne in primerne, naj bi vzpostavili učinkovito dodatno pokojninsko zavarovanje, zagotovili višje 

število vključenih v zavarovanje in višje vplačane premije. 

 
Dejanska upokojitvena starost, torej starost, pri kateri se posameznik dejansko upokoji, bi po Pogačarjevih besedah morala biti višja. 

Med možnimi ukrepi za dosego tega cilja so zakonsko povišanje polne in minimalne starosti, izenačenje pogojev za pridobitev pravic 

žensk in moških, povečanje spodbud za daljše ostajanje v zaposlitvi in delna upokojitev, torej kombinacija dela in upokojitve. 

Pogačar o ohranitvi solidarnosti v pokojninskem sistemu 
 

Med cilji naj bi bila tudi vzpostavitev načela odvisnosti med vplačili in izplačili v sistemu pokojninskega zavarovanja. Med možnimi 

rešitvami za dosego tega cilja je tudi podaljšanje obdobja za izračun pokojninske osnove. Kot naslednji cilj je Pogačar navedel ohranitev 

solidarnosti v pokojninskem sistemu, med možnimi ukrepi pa navedel tudi limitiranje osnove za odmero prispevkov in podaljšanje 
obdobja za določitev pokojninske osnove. 

Med cilji tudi preglednost sistema pokojninskega in invalidskega zavarovanja 
 
Med cilji je nadalje preglednost sistema pokojninskega in invalidskega zavarovanja. Zdaj so namreč po Pogačarjevem pojasnilu v sistemu 

tudi pravice, ki nimajo podlage v plačanih prispevkih. Takšni pravici sta npr. varstveni dodatek in dodatek za pomoč in postrežbo, je 

dejal. 

 
Možni ukrepi pri zagotavljanju tega cilja bi bili izločitev pravic, ki imajo naravo socialnega transfera. To pa ne pomeni, da jih ne bo več, 

temveč da bodo vključene drugam, je pojasnil. 

Že med delovno dobo naj bi bili seznanjeni o pričakovani višini pokojnine 
 

Med specifičnimi cilji je po njegovih besedah tudi informiranost posameznika. Zavarovancu naj bi skozi aktivno dobo omogočili seznanitev 

z višino do tedaj vplačanih sredstev in informiranost o pričakovani višini prejemkov po upokojitvi. 

 
Kot možne ukrepe je Pogačar navedel še prilagoditev sistema valorizacije pokojnin ter spremembe v prostovoljnem dodatnem 



pokojninskem zavarovanju, pri čemer naj bi predvideli poenotenje izvajalcev tega zavarovanja in jasno določili davčne in podobne 

spodbude za večjo vključenost v sistem. 

 
Sistem invalidskega zavarovanja obravnava posebna podskupina v okviru skupine, ki je pripravljala izhodišča za pokojninske spremembe, 

je še povedal Pogačar. 

Tudi invalidi bodo vključeni v razpravo o spremembah 
 
Boris Šuštaršič iz Nacionalnega sveta invalidskih organizacij Slovenije je napovedal, da bodo invalidi zelo dejavno vključeni v razpravo o 

spremembah. 

 

Vid Žiberna z Inštituta RS za socialno varstvo je izrazil zaskrbljenost zaradi razmer na pokojninskem področju in skepticizem do sistema. 

Zanimalo pa ga je tudi, zakaj ima Zavod za pokojninsko in invalidsko zavarovanje še vedno monopol. 

 

 
Vrnitev zaupanja mladih v pokojninski sistem 
Pogačar mu je odgovoril, da je cilj mladim vrniti zaupanje v pokojninski sistem. "Demografske številke so neusmiljene, mladi pa ne 

zaupajo v javni pokojninski sistem. Ne bo dovolj, če bomo razpravljali le o pokojninskem sistemu. Razpravljati moramo o 

medgeneracijski solidarnosti," je menil. 

 
Tomaž Wraber iz Zveze društev slepih in slabovidnih Slovenije je dejal, da pri obravnavi pokojninske reforme pozabljamo na vrednote v 

družbi, ki bi jih morali spodbujati. 

Tominškova: Projekt bo jasen širši javnosti 
 

Anka Tominšek iz Zveze društev upokojencev Slovenije pa v predstavljeni vsebini vidi "projekt, ki bo jasen širši javnosti". Pozvala je tudi 

k izboljšanju delovnih pogojev, odpravi nehumanih razmer, mobinga in stresa, da bi ljudje raje ostajali v zaposlitvi. 

 

ZSSS vztraja pri zahtevah na področju pokojninske in zdravstvene zakonodaje 
 

Prvi mož ZSSS kot napačen ocenjuje pristop vlade, da je predlog pokojninske reforme pripravila brez sodelovanja s sindikati, saj meni, da 

bi bilo "normalno", da sindikati sodelujejo že pri nastajanju. Ponovil je, da v ZSSS ne bodo pristali na podaljšanju delovne dobe, saj bi se 

s tem med drugim povečalo tudi število bolniških odsotnosti in invalidskih upokojevanj. 
 

 

Napaka bi bila tudi, če bi se izenačili pogoji upokojevanja za moške in ženske, je dejal Semolič, ki se tudi ne strinja s krepitvijo drugega 

pokojninskega stebra kot obveznega, za kar naj bi se zavzemali država in upravljavci. Kot je dejal, tudi tujina opozarja, da krize in 

inflacija oslabijo drugi steber. 
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